

Title (en)

Sound absorbing panel.

Title (de)

Schallabsorptionsplatte.

Title (fr)

Panneau d'insonorisation.

Publication

**EP 0524566 A1 19930127 (DE)**

Application

**EP 92112326 A 19920718**

Priority

CH 221191 A 19910724

Abstract (en)

A panel element for constructing a sound-absorbing panel has a perforated plate (1) of metal or plastic with holes (2) of 3 to 20 mm in diameter, which are arranged in a square or other regular pattern at intervals of 8 to 30 mm, on which an insulating layer (3) of 5 to 50 mm in thickness of mineral wall or open-cell foam is fastened. To improve the sound absorption, the panel element is provided with dividing walls (4a, 4b) which run transversely to the plane of the panel, cross at the centre point of the panel element and are arranged in such a way that dividing walls of neighbouring panel elements adjoin one another. They divide an absorption space, between 50 and 300 mm deep, lying between the insulating layer (3) and a wall arranged behind the panel element, in absorption chambers of 300 to 1000 mm in diameter. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Plattenelement zum Aufbau einer Schallabsorptionsplatte weist eine Lochplatte (1) aus Metall oder Kunststoff auf mit Löchern (2) von 3 bis 20 mm Durchmesser, die in quadratischem oder sonst regelmässigem Raster in Abständen von 8 bis 30 mm angeordnet sind, an welcher eine Dämpfungsschicht (3) von 5 bis 50 mm Dicke aus Mineralwolle oder offenporigem Schaumstoff befestigt ist. Zur Verbesserung der Schallabsorption ist das Plattenelement mit quer zur Plattenebene verlaufenden Unterteilungswänden (4a,b) versehen, die sich im Mittelpunkt des Plattenelements kreuzen und so angeordnet sind, dass Unterteilungswände benachbarter Plattenelemente aneinander anschliessen. Sie unterteilen einen zwischen der Dämpfungsschicht (3) und einer hinter dem Plattenelement angeordneten Wand liegenden, zwischen 50 und 300 mm tiefen Absorptionsraum in Absorptionskammern von 300 bis 1000 mm Durchmesser. <IMAGE>

IPC 1-7

**E04B 1/86**

IPC 8 full level

**E04B 1/86** (2006.01); **E04B 1/84** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04B 1/86** (2013.01); **E04B 2001/848** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 857271 C 19521127 - GYPROC PRODUCTS LTD
- [X] US 3166149 A 19650119
- [Y] DE 1264021 B 19680321 - GRUENZWEIG & HARTMANN
- [YD] BE 892899 A 19820816 - CBR CEMENTBEDRIJVEN NV

Cited by

FR2913703A1; EP0742322A1; US6213721B1; GB2283803A; GB2283803B; WO0171116A1; EP2784233A1; WO2008129174A1; WO03008237A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0524566 A1 19930127**; CH 683855 A5 19940531

DOCDB simple family (application)

**EP 92112326 A 19920718**; CH 221191 A 19910724